
شهروند| نایب رئیس مجلس شورای اسلامی که در 
طول سال های حصر ازجمله نمایندگانی بوده که پیگیری 
جدی این مسأله را برعهده داشته، در تازه ترین اظهارات 
خود گفته که مسئولان قضائی و امنیتی وعده رفع حصر 
را تا پایان  ســال جاری داده اند. آن گونه که علی مطهری 
درحاشــیه جلســه علنی صبح دیروز مجلس در جمع 
خبرنگاران درباره موضوع حصر از قول نهادهای امنیتی 
و قضائی گفته، شــرط رفع حصر منوط به عدم رسانه ای 

شده است.
این اظهارات البته مسبوق به سابقه است؛ پیش از این 
نیز، غلامرضا حیدری و مصطفی کواکبیان دوتن از اعضای 
کمیته رفع حصر فراکسیون امید در این باره صحبت کرده 
 بودند و تأکید بر رسانه ای نشــدن این موضوع داشتند. 
موضوعی که آیت الله صادق آملی لاریجانی رئیس دستگاه 
قضا در نخستین جلسه کمیته رفع حصر فراکسیون امید 

هم گوشزد کرده بود.
بعد از این جلسات بود که خبر دیدارهای محصورین 
با برخی شخصیت های سیاســی و حزبی مطرح شد و 
همچنین دیدار خانوادگی آنها از ســر گرفته شد؛ علاوه 
بر دیدار فرزندان محصورین با آنها، دیدار علی دوســتی 
از اعضای حــزب اعتماد ملی، مجتبــی ذالنور نماینده 
اصولگرای مجلس دهم با مهدی کروبی را بســیاری از 
نمایندگان مجلس و محمدرضا عباسی فر عضو حقوقدان 
شورای نگهبان ازجمله نشانه هایی برای رفع حصر ارزیابی 
کردند. در این میان اما روایت دبیر شورای عالی امنیت ملی 
از مسأله حصر، مسأله مهمی را به ذهن متبادر می کرد؛ 
علی شمخانی در نشســت خبری خود که در نمایشگاه 
مطبوعات امسال برگزار شــد، واژه »حصر« را نپذیرفت 
و گفت که »آنها هر کســی را کــه اراده کنند، می توانند 
ببینند، واژه حصر واژه درستی نیست؛ این آقایان مدنظر 
شما در حصر نیستند.« در کنار اینها محمدرضا تابش، 
عضو شورای عالی محیط زیست نیز پیش از این در مورد 
گشایش های انجام شده در مورد حصر سخن گفته بود. 
دیروز قاسم میرزایی نکو، یکی دیگر از اعضای فراکسیون 
امید نیز ابراز امیــدواری می کند که تا پایان  ســال رفع 
حصر انجام می شود. وی در گفت وگو با فرارو اظهار کرده 
که »ان شاءالله این اتفاق رقم بخورد. این نماینده مجلس 
از وجود محدودیت هــا برای خانــواده محصورین ابراز 
بی اطلاعی کــرده و می گوید که »تا آن جــا که می دانم، 
دختر ها و داماد های آقای موسوی و خانم رهنورد به محل 

حصر رفت وآمد دارند.« 
روی قول هایی که داده اند، حساب می کنیم 

نایب رئیس مجلس شورای اسلامی گفته که مسئولان 
قضائی و امنیتی وعده رفع حصر تا پایان  سال را داده اند. 
علی مطهری در حاشیه جلسه علنی صبح دیروز )شنبه( 
مجلس در جمع خبرنگاران در پاســخ به سوالی درباره 
موضوع حصر، گفت: »به ما قول هایی دادند و گفته اند زیاد 
در رسانه ها اظهارنظر نکنیم و در مقابل، آنها به دنبال این 
هستند که تا پایان  سال به این موضوع خاتمه بدهند. ما 
هم منتظریم آیا آنها به قولشــان عمل می کنند یا نه.« 

وی افزود: »تاکنونی اقداماتی در مورد حصر انجام شــده، 
ملاقات هایی صورت گرفته ولی باید منتظر باشیم البته 
در مورد آقای موسوی ملاقات اقوام راحت تر انجام شد و 
کارهایی صورت گرفت ولی در مورد آقای کروبی گشایش 
بیشتری انجام شد.« نایب رئیس مجلس همچنین یادآور 
شد: »هنوز مسئولانی که این موضوع به آنها مربوط است، 
اظهارنظری نداشــته اند اما افراد غیرمسئول حرف هایی 
برخلاف این تصمیم زده اند؛ اما چون مســئولان حرف 
روشــنی نزده اند، ما روی قول هایی که داده اند، حساب 
می کنیم تا ببینیم آیا این اتفاق تا پایان  سال رخ می دهد 
یا نه؟ در غیراین صورت اعتراضات مان را شروع می کنیم.« 
مطهری خاطرنشان کرد: »این قول در مذاکره و ملاقات ها 
مطرح شده و مسئولان امنیتی و قضائی هم آن را گفته اند 
که ما منتظر اقدامات آنها هستیم.« وی خاطرنشان کرد: 
»من شخصا معتقدم اگر محصورین خطایی هم کرده اند، 
هفت سال حصر خانگی واقعا مجازات قابل توجهی است 

و کافی است.«
اطلاعات درباره سیدامامی ناقص است

نایب رئیس مجلس همچنین در حاشیه جلسه علنی 
صبح دیروز به ارایه توضیحاتی در مــورد مرگ کاووس 
ســیدامامی پرداخت و در آن از وزارت اطلاعات به عنوان 
نهاد رسمی و پاسخگو در امر اتهامات وارده- جاسوسی- 
گله کرد. مطهری اذعان داشــت که تاکنون آنچه در این 
مورد گفته شده »اطلاعات ناقصی« است و تأکید کرده که 
وزارت اطلاعات باید در این مورد توضیح دهد و »سکوت« 
این نهاد امنیتی را »کار درســتی ندانست.« این نماینده 

مجلس با ضروری خواندن پاسخگویی از وزارت اطلاعات 
این ادله را پیش کشیده که »ما که نمی توانیم از اطلاعات 

سپاه توضیح بخواهیم.« 
سکوت وزارت اطلاعات کار درستی نیست 

نایب رئیس مجلس در پاسخ به ســوال دیگری درباره 
مرگ کاووس سیدامامی با بیان این که »اطلاعات ناقصی 
در این باره وجود دارد«، گفت: »نهاد رسمی که پاسخگوی 
مجلس است، وزارت اطلاعات است و ما می توانیم از آن 
به طور رسمی و غیررسمی توضیح بخواهیم، آنها باید در 
این باره توضیح بدهند، ما که نمی توانیم از اطلاعات سپاه 
توضیح بخواهیــم. وزارت اطلاعــات تاکنون یک کلمه 
هم در این باره صحبت نکرده و این خوب نیســت. ضمن 
این که رسیدگی به مسأله جاسوسی کار تخصصی وزارت 
اطلاعات است و آنها باید در این باره صحبت کنند. این که 
سکوت کنند، کار درستی نیست.« وی درباره پیگیری های 
خود در این موضوع نیز، گفت: »وقتی قرائن زیادی باشد 
که ظلمی صورت گرفته، مثل موضوع ستار بهشتی، من 
وارد این مسأله شدم و تحقیق کردم. خودشان هم قبول 
داشتند که تخلف شده و ماموری او را کتک زده که باعث 
این موضوع شده ولی اختلاف این بود که آنها معتقد بودند 
باید این موضوع پنهان بماند و ما می گفتیم باید آشکار شود 
اما الان قبول ندارند تخلفی شده و می گویند خودکشی 
کرده، ما هم قرائن محکم نداریم که خودکشــی نشده 
یا اتفاق دیگری افتاده اســت.« مطهری درباره اظهارات 
دادستان تهران و مستند صداوسیما درباره سیدامامی، 
گفت: »بهتر بود بعد از اثبات جــرم این بحث ها مطرح 

می شد.« وی ادامه داد: »به طور کلی ما باید به مسئولان 
اعتماد داشته باشیم و حرفشــان را بپذیریم ولی این که 
خود فرد قانع شــود، بحث دیگری است. اگر کسی از من 
سوال کند که آیا قانع شدم، می گویم هنوز نه و به دنبال 
اطلاعات بیشتری هستم.« وی در پاسخ به سوال دیگری 
در مورد بازنگری در اداره زندان ها، گفت: »در چند ماهه 
اخیر، موضوع خودکشی در زندان ها تکرار شده و این نشان 
می دهد آسیبی در سازمان زندان ها وجود دارد. نمایندگان 
هم به دنبال این موضوع هســتند، تذکر کتبی به وزرای 
اطلاعات و دادگســتری دادند و بحث هایی هم در مورد 

طرح سوال وجود داشت.«
طرح موضوع رفراندوم چه ضرورتی داشت؟

مطهری دیروز به یکی از موضوعاتی کــه از چند روز 
گذشــته در بین محافل و چهره های سیاسی بازخورد 
داشــته اســت، هم پرداخت؛ طرح موضوع رفراندوم که 
از سوی رئیس جمهوری مطرح شــد و حالا نایب رئیس 
مجلس درباره آن می گوید: »من نفهمیدم در شــرایط 
فعلی چه ضرورتی بود که این موضــوع را مطرح کردند. 
رفراندوم در مورد مسائل اعتقادی و ایدئولوژیک معنایی 
ندارد. ممکن است ضرورتی درباره موضوعی که رأی مردم 
می تواند در آن میسر باشد، وجود داشته باشد.« او در پایان 
گفت: » راجع به موضوعات مهم اگر دوسوم مجلس رأی 
بدهند و رهبری تأیید کند، این امکان وجود دارد ولی فعلا 
ضرورتی برای رفراندوم نیست و نهایتا این راهی است که 
قانون اساسی برای ما باز کرده اما این که امروز این کار لازم 

باشد، برای من روشن نیست.«

نایب رئیس مجلس شورای اسلامی از وعده مسئولان امنیتی و قضائی خبر داد: روی خط خبر

نایب رئیس کمیسیون اقتصادی خبر داد:قول رفع حصر به قید شرط

 معرفی نمایندگان دولت 
برای بررسی سوال از روحانی

ایسنا| نایب رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس 
شورای اسلامی از معرفی سه نماینده رئیس جمهوری 
برای بررســی ســوال از رئیس جمهــوری در این 
کمیســیون خبر داد. ســیدناصر موسوی لارگانی 
اظهار کرد: در پی ارجاع ســوال از رئیس جمهوری 
به کمیســیون اقتصادی، آقایان نهاوندیان، سیف و 
کرباســیان به عنوان نماینده رئیس جمهوری برای 
بررســی ســوال از رئیس جمهوری به کمیسیون 

اقتصادی معرفی شدند.
او با اشــاره به این که ســوال از رئیس جمهوری 
با امضــای ۷۶ نماینــده به کمیســیون اقتصادی 
ارجاع شــده بود، گفــت: درعین  حال تعــدادی از 
امضاکنندگان، امضای خود را پس گرفتند و تعداد 
امضاها کاهــش یافت اما مجــددا در صحن علنی 
مجلس از سوال کنندگان امضا جمع آوری شد، با این 

شرط و تعهد که امضایشان را پس نگیرند.
موسوی لارگانی خاطرنشان کرد: تا روز چهارشنبه 
که من در مجلس بودم، حدود ۵۴نفر مجددا سوال از 
رئیس جمهوری با همین شرط که امضایشان را پس 
نگیرند، امضا کردند. به عنوان مثال، من که جزو ۷۶ 
امضاکننده اول بودم، مجددا با شــرط پس نگرفتن، 
ســوال از رئیس جمهوری را امضا کــردم و به نظر 
می رسد احتمالا هنوز ســوال نصاب لازم را داشته 

باشد.
نایب رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس در پایان 
با بیان این که طرح سوال از رئیس جمهوری با امضای 
یک چهارم کل نمایندگان قابل بررسی است، گفت 
که احتمالا این موضوع در هفته جاری در دستورکار 

مجلس قرار گیرد.

در صحن علنی مجلس مطرح شد

اطلاعاتی از روابط جاسوس آمریکایی 
با سیدامامی در مجلس

خبرآنلاین| درجلسه علنی دیروز مجلس شورای 
اسلامی، خودکشی سیدامامی همچنان سوژه مورد 
بحث نمایندگان بود؛ آن گونه که یک عضو فراکسیون 
نمایندگان ولایی مجلس از لاریجانی خواســت تا 
توضیحاتی درباره آنچه که رفت وآمد یک جاسوس 

سازمان سیا به خانه سیدامامی خواند، ارایه دهد.
محمدجواد ابطحی در خلال رســیدگی به مواد 
الحاقی به تبصره ۱۴ لایحه بودجــه 9۷ گفت: جا 
داشت در این لایحه به بحث محیط زیست نیز ورود 
می کردید. نماینده مردم خمینی شهر در مجلس ادعا 
کرد: چطور می شود که یک جاسوس سازمان سیا 
آمریکایی ۱۰ سال تمام به خانه کاووس سیدامامی 
رفت وآمد می کند و هیچ اقدامی توســط مسئولان 
انجام نمی شود. وی خطاب به رئیس مجلس شورای 
اسلامی گفت: جا داشت شــما در این باره صحبت 
می کردید. در ادامه جلســه علنــی دیروز مجلس 
عبدالحمید خــدری در واکنش به اظهارات مهرداد 
لاهوتی درخواست تذکر ماده ۷9 آیین نامه ای کرد 
و بشدت نسبت به تخصیص بودجه های استانی از 
سوی رئیس سازمان برنامه و بودجه اعتراض کرد. این 
نماینده مردم بوشهر خطاب به هیأت رئیسه گفت: ما 
مگر چند هیأت رئیســه در مجلس داریم. چرا آقای 
لاهوتی ۳بار از بنده نام می برد و توهین می کند. او با 
پیش کشیدن مباحث قومیتی، به این که محمدباقر 
نوبخت رئیس ســازمان برنامه و بودجــه از اهالی 
استان گیلان اســت، پرداخت و در این رابطه گفت: 
آقای نوبخت چرا تخصیص بودجه استان گیلان در  
سال جاری صددرصد بوده، اما به استان بوشهر تنها 
۳۵ درصد تخصیص داشــتیم. چرا راه آهن استان 
گیلان تا این حد پیشرفت داشــته اما ما در بوشهر 
چنین وضعیتی نداریــم. خدری همچنین خطاب 
به رئیس مجلس گفت که انتظار می رود مانع از این 
تبعیض ها شوید. وقتی بنده درباره تبعیض اخطار 
می دادم، میکروفن بنده را قطع کردید. با بالاگرفتن 
این درگیری لفظی، فضای مجلس تا دقایقی متشنج 
شد و نمایندگان اســتان گیلان به کرات خواستار 
بیان تذکر شدند که درنهایت قرعه به نام سیدکاظم 
دلخوش نماینده مردم صومعه سرا رسید. دلخوش 
که معمولا نطق های خود در مجلس را با قرائت شعر 
آغاز می کند، در تذکری گفت: همه جای ایران سرای 
ماست. ما اگر دفاع کردیم، از جایگاه نمایندگان دفاع 
کردیم. من متاسفم برای هیأت رئیسه که اگر کسی 
معرکه می گیرد، اجازه می دهد که این طور صحبت 
کند. عضو کمیسیون اقتصادی مجلس خاطرنشان 
کرد: این توهینی که به مردم گیلان شد، درست نبود. 
ما برای ریزگردهای اســتان خوزستان از آبرویمان 

مایه گذاشتیم.

وزیر اطلاعات از نقشه جدید دشمن گفت

شایعه پراکنی و حرمت شکنی مسئولان 
برای ایجاد دوقطبی

ایرنا| وزیــر اطلاعات با بیان این که دشــمنان 
درپی سیاه نمایی هستند و نباید این فرصت را برای 
موج سواری آنان مهیا کنیم، گفت: رسانه ها با پرهیز 
از پمپاژ روحیه ناامیدی، تغییر رویکردها و انعکاس 
مدبرانه مسائل و مشکلات درجهت آرامش جامعه 
گام بردارند.  حجت الاســلام سیدمحمود علوی در 
جلسه شورای اداری استان بوشــهر افزود: دشمن 
درصدد دوقطبی کردن جامعه از طریق شایعه پراکنی 
و حرمت شکنی مسئولان است و افراد درون نظام باید 
در این زمینه هوشیارانه عمل کنند.  او افزود: خدمت 
به همگان وظیفه حکومت اسلامی است و در این بین 
میان مسلمان و غیرمسلمان تفاوتی وجود نخواهد 
داشت و باید معیشت، حرمت، عدالت و امنیت افراد 
درون نظام تأمین شــود.  وزیر اطلاعات با اشاره به 
نقش ملت در سرنوشت کشور، اداره جامعه اسلامی 
را مستلزم اجرای احکام فردی، اجتماعی و حکومتی 
دانست و اضافه کرد: اگر در جامعه ای فرهنگ، اخلاق 
و سنن الهی حکمفرما شود، به عزت خواهد رسید.  
وی واکاوی کارکردها را در تقویت نقاط مثبت و رفع 
موانع موثر دانست و افزود: مجموعه کارگزاران نظام 
حکومتی با کارکرد خود می توانند موجب تحکیم 
جامعه و نظام شوند و اگر عمل صالح انجام شود، نفع 
آن را می بینیم. ثمره کارکرد شایسته زندگی طیبه 
و رسیدن به عزت اســت.  او با بیان این که دشمنان 
نظام ذره ای از خصومت علیه ایران نمی کاهند، گفت: 
برای مقابله با دشمنان عوامل عزت آفرین گذشته را 
تقویت و تکرار و مراقبت کنیم، در درون خانواده نظام 

از اقدامات وحدت شکن جلوگیری شود.  

 همدردی سیاسیون
با احمد توکلی داغدار

خبرآنلاین| در پی درگذشت فرزند احمد توکلی 
شخصیت های سیاسی و دولتی این ضایعه را تسلیت 
گفتند. محمد توکلی فرزند احمد توکلی عضو فعلی 
مجمع تشــخیص مصلحت نظام و نماینــده ادوار 
مجلس صبح دیــروز ۲۸ بهمن پــس از تحمل یک 
دوره بیماری دار فانی را وداع گفت. این ضایعه تأسف 
بسیاری از چهره ها و شخصیت های سیاسی و دولتی را 
برانگیخت و افرادی مانند اسحاق جهانگیری، علی اکبر 
ولایتی، محمدرضا عارف، نوبخت، محمدعلی نجفی، 
محمدجواد ظریف و... در پیام هایی این داغ را به احمد 
توکلی تســلیت گفتند. در پیام اسحاق جهانگیری 
خطاب بــه احمد توکلی آمده اســت: درگذشــت 
تأسف انگیز فرزند گرامی تان موجب تألم و تأثر فراوان 
شــد. این مصیبت غم انگیز را به جنابعالی و خانواده 
محترم تســلیت می گویم و از خداوند بزرگ برای آن 
مرحوم غفران و رحمت واســعه الهی و برای بستگان 
داغدار صبــر و اجر مســألت دارم. علی اکبر ولایتی، 
مشــاور مقام معظم رهبری در امور بین الملل نیز در 
پیامی گفته است: خبر درگذشــت فرزند جنابعالی 
مرحوم محمــد توکلی موجب تألم و تأســف فراوان 
شد. ضمن تسلیت این ضایعه تأسفبار به جنابعالی، 
خانواده محترم و بازمانــدگان و آرزوی صبر و اجر در 
این مصیبت، برای آن مرحوم از خداوند منان غفران و 
رحمت واسعه الهی مسألت می نمایم. محمدرضا عارف 
نیز این چنین به احمد توکلی تســلیت گفت: مطلع 
شدم فرزند برومندتان آقا محمد پس از تحمل بیماری 
کبدی به دیار باقی شتافت. مطمئنم صبر شما این بار 
نیز در برابر تقدیر الهی به کمک شــما خواهد آمد و با 
شکیبایی این مصیبت را تحمل خواهید کرد. باشد که 
پاداش صبر و تحملتان را خداوند با لطف خود عنایت 
فرماید. ضمن عرض تســلیت این ماتم به جنابعالی، 
خانواده محترم و سایر بستگان داغدار، از درگاه خداوند 
متعال برای آن ســفرکرده آمرزش و غفــران و برای 
بازماندگان مغزز صبر، اجر و سلامتی و برای جنابعالی 
که از چهره های خدوم و زحمتکش نظام هســتید، 

طول عمر باعزت مسألت می کنم.

محمود صادقی نماینده تهران: 

پخش مستندی در مورد سیدامامی در 
صداوسیما مسأله برانگیز است

اعتمادآنلاین| رئیس فراکسیون شفاف سازی 
مجلس در تذکری با انتقاد از پخش مســتندی در 
مورد ســیدامامی در صداوســیما گفت: بعضی از 
کدهایی که در برنامه اخیر صداوســیما وجود دارد، 
بشــدت این موضوع را مســأله برانگیز می کند که 
صداوسیما موضوع محیط زیست و بازداشت شدگان 
زیســت محیطی را بــه بحران هــای اقلیمــی و 
خشکســالی ها ارتباط می دهد. اتفاقــا اگر چنین 
شبهه ای باشد، شبهه بیشتر در مورد کسانی است 
که به مناطق حفاظت شــده محیط زیست تعرض 
می کنند. محمود صادقی در جلســه علنی دیروز 
در تذکری با اشاره به فوت برخی بازداشت شدگان 
در زندان ها و بازداشــتگاه ها، تصریح کرد: به وزرای 
دادگستری، اطلاعات و کشــور درخصوص اصول 
۳۵، ۳۷ و ۳۸ قانون اساســی تذکر می دهم، اخیرا 
ظرف مدت کوتاهی چند نفر از بازداشت شدگان در 
زندان ها و بازداشتگاه ها به دلایل نامعلوم فوت کردند 
مقامات قضائی یک بار هم که شده، به جای توجیه 
بی مبالاتی ضابطان و زندان  بانان به وظیفه مقرر در 
اصل ۱۵۶ قانون اساسی عمل کنند و از حقوق فردی 

و اجتماعی و آزادی مشروع شهروندان دفاع کنند. 
صادقی خاطرنشــان کرد: باید توضیح داده شود 
چرا کسی که سالم بازداشت می شــود، جنازه او را 
تحویل خانواده اش می دهند. همچنین به صداوسیما 
تذکر می دهم که به جــای نقض حریم خصوصی 
شهروندان و ایراد اتهام و نقض اصول مختلف قانون 
اساسی ازجمله اصل ۲۲ قانون اساسی یک بار هم که 

شده، از حقوق حقه مردم دفاع کند.
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میز سیاست

ناطق نوری به سیاست بازمی گردد؟
اعتمادآنلایــن نوشــت: یــک فعال سیاســی 
اصلاح طلب گفت: دلایلی که آقــای ناطق نوری به 
خاطر آنها از حوزه سیاسی کنار کشیدند، همچنان بر 
جای خود باقی است و اتفاقی نیفتاده که بخواهد در 

سیاست پررنگ تر ظاهر شود.
محمدعلی ابطحی، فعال سیاســی اصلاح طلب 
درباره بازگشت ناطق نوری به عرصه سیاست اظهار 
کرد: شــرایط سیاسی کشور شــرایطی نیست که 
ایشان دلیلی داشته باشند که به صورت فعال و جدی 
بخواهند در عرصه سیاسی حضور پیدا کنند. او گفت: 
کسانی که آقای ناطق نوری در جریان سیاست ورزی 
از آنها انتقاد داشــته، همچنان در مدیریت کشــور 
حضور دارند. تخریبی که نسبت به ایشان انجام شده و 
فاصله ای که با بخش هایی از نظام به وجود آمده، باعث 
شده تا قدرتی که بتواند محور جریانات مختلف باشد، 
در ایشان وجود نداشته باشــد تا بتواند در سیاست 

نقش پررنگی ایفا کند.
این فعال سیاســی اصلاح طلب ادامه داد: تصور 
می کنم کــه راه به دســت آوردن ظرفیــت آقای 
ناطق نوری پالایش جریان اصولگراست. مشکل اصلی 
جریان اصولگرایی اول این بود که هیچ گاه محوریت 
قدرتمندی نداشته اند، دوم این که از زمانی که جریان 
اصولگرایی پشت سر آقای احمدی نژاد قرار گرفت و 
او هم آنها را پس زد، جریان اصولگرایی در کشور در 

خلأ باقی ماند.
او تأکید کــرد: جریان اصولگرایــی اصیل همان 
جریانی است که آقای ناطق نوری می تواند بر آن تأثیر 
جدی داشته باشد. اگر آن مجموعه خود را بازسازی 
کند و آقای ناطق نوری به طور طبیعی محور آنها قرار 
گیرد، می تواند یک مرکزیت و تعاملی باشد با جریان 
اصلاح طلب و فهم مشــترکی درباره مسائل جامعه 
ایجاد شود و محوریت دو جریان اصیل اصولگرایی و 
اصلاح طلبی با دو شخصیت مانند آقای ناطق نوری و 
آقای خاتمی خیلی ظرفیت ثابت و سالمی به خود 

بگیرد.
او اظهار کــرد: یکی از نقاط قوت سیاســی آقای 
ناطق نوری را در حمایت ایشان در دو انتخابات اخیر از 
آقای روحانی می دانم، چون آقای روحانی شخصیتی 
بود که قبــل از این که اصلاح طلب باشــد، جزیی از 
جریان اصولگرای اصیل کشــور و عضوی از جامعه 

روحانیت مبارز بود.
ابطحی گفت: بنابراین اگر جریان اصولگرای اصیل 
مانند اصلاح طلبان و مانند آقای ناطق نوری پشت سر 
آقای روحانی قرار می گرفتند، ایشان می توانستند 
یک محور خوب بــرای ایجاد وحــدت در جامعه و 
نجات کشور باشند. این که آقای ناطق نوری توانست 
پشت سر آقای روحانی قرار گیرد، باز هم نشأت گرفته 
از همان ظرفیت بالقوه ای است که در وجود ایشان 
دیده می شود که می تواند محوریتی باشد که نتیجه 

آن اعتدال و دوری از افراطی گری باشد.
احتمال کاندیداتوری قالیباف و جلیلی 

در انتخابات مجلس
نامه نیوز نوشت: یک نماینده اصولگرای مجلس 
معتقد است؛ اصولگرایان در مقطع فعلی باید به سمت 

بازسازی تشکیلاتی و چهره سازی جدید بروند.
فولادگر گفت: هیــچ طرفی هنــوز کار را به آن 
صورت شروع نکرده اند؛ نه اصولگرا، نه اصلاح طلب و 
نه اعتدالگراها. این اقداماتی هم که انجام می شود را 
نمی توان گفت کار سیاسی است. بله همه درحال یک 
بازسازی بعد از انتخابات هستند، چه طرف پیروز و 
چه طرف شکست خورده در یک مرحله ریکاوری به 
سر می برند. بالاخره اگر یک جریانی می خواهد زنده 
و پویا باشد، باید به دنبال کادرسازی باشد. اگر دایما 
از ســرمایه بخورد، به جایی نخواهد رسید، بنابراین 

پویایی یک جریان در نوگرایی و جوانگرایی است.
او ادامه داد: به  هرحال در یک دوره ای مانند شورای 
دوم و مجلــس هفتم و دولت های نهــم و دهم این 
چهره سازی صورت گرفت و توانستند افراد جدیدی 
را معرفی کنند اما به دلیل مشــکلاتی که در دولت 
دهم اتفاق افتاد، بین اصولگرایان اختلاف افتاد و آن 
دولت دهم بیانگر تفکر اصولگرایی نشد، بنابراین آن 
چهره سازی انجام شد و در دولت نهم هم این اتفاق 
رخ داد. الان وقت آن رســیده که اصولگرایان دوباره 
به سمت کادرســازی بروند و چهره های جدیدی را 

معرفی کنند.
این نماینده اصولگرای مجلــس ادامه داد: بعید 
نیست که کســانی مانند جلیلی و قالیباف به فکر 
مجلس باشــند، به  هرحال برخــی از این چهره ها 
می توانند در مجلس قابلیت هایشان را نشان دهند و 
این طور نیست که همه بر ریاست جمهوری متمرکز 
باشند. احتمال دارد این کار صورت بگیرد، به  هرحال 

اصولگرایان نیروهای زیادی دارند. ببینید اساســا 
این یک روند طبیعی اســت و همین اتفاق درمورد 
اصلاح طلبان رخ می دهد. آنها که نیروهایشــان در 
دولت های هفتم و هشــتم بودند یا در شورای شهر 
حضور داشــتند، به تدریج در دولت های یازدهم و 
دوازدهم و همچنین مجلس دهم را به کار گرفتند. 
بنابراین اصلا دور از ذهن نیســت اصولگرایانی که 
پیش از این در کارهای اجرایی حضور داشــتند، در 

لیست مجلس یازدهم به کار گرفته شوند.
20هزار نفر از جمعیت 10میلیونی تهران

نمازجمعه می روند
خبرآنلاین نوشــت: عضــو جامعــه روحانیت 
مبارز تهران درباره نخســتین خطبــه نمازجمعه 
حجت الاســلام ابوترابی فرد گفت: هر چهره تازه ای 
مشتری های جدیدی هم دارد، اما باید اصل حضور 
مردم را هم در نمازجمعــه تقویت کرد. وقتی مردم 
گناه، فســاد، تبعیض و تفاوت هــای غیرصحیح را 
ببینند، به همه چیز بدبین می شوند، نمازجمعه یکی 

از آنهاست.
حجت الاسلام سیدرضا اکرمی در پاسخ به سوالی 
که به نخستین خطبه های ابوترابی فرد اشاره داشت، 
گفت: شــما را به خدا سراغ مســائل اساسی مردم 
اعم از بیکاری، گرانی، اعتیــاد و طلاق بروید. تهران 
۱۰ میلیون جمعیت دارد اما فقط ۲۰ هزار نفرشان 
در نمازجمعه شرکت می کنند، آیا این مسأله اصلی 

ما می شود؟
وی در واکنــش به تحلیــل برخی نســبت به 
عوض شدن فضای نمازجمعه با حضور ابوترابی فرد 
برای اقامه نماز اظهار کرد: چه کسی چنین حرفی 
زده اســت؟ آقای موحدی کرمانی قدری کســالت 
دارد، آقای جنتی هم که دیگر نمازجمعه نمی خواند. 
بنا بر این است که خطبای نمازجمعه متنوع باشند. 
آقایان امامی کاشانی، خاتمی و صدیقی هستند، آقای 
ابوترابی فرد هم به ترکیب ائمه جمعه موقت تهران 

اضافه شد.
عضو جامعه روحانیت مبارز یادآور شــد: در طول 
۳9 سال گذشته ترکیب ائمه جمعه تغییراتی داشته 
اســت. مرحوم آیت الله مهدوی کنی، آقای یزدی و 
موســوی اردبیلی خطیب نمازجمعه بودند. وقتی 
تهران ۱۰ میلیون نفر جمعیت دارد، چرا فقط ۲۰ هزار 
نفر در نمازجمعه شــرکت می کنند؟ پس باید فکر 

اساسی به حال جامعه کرد.
وی درباره میزان تأثیر خطیب جدید نمازجمعه 
بر جذب نمازگزاران اظهار کرد: هــر چهره تازه ای، 
مشــتری های جدیدی دارد، اما بایــد اصل حضور 
مردم در نمازجمعــه را تقویت کرد. قرآن، ســوره 
جمعه و فراخوان عمومی دارد، باید مردم را باورمند 
به نمازجمعه کرد. البته نمازجمعــه برای خودش 

شرایطی دارد و اختصاص به خطیب ندارد.
اکرمی تأکیــد کرد: آن افرادی کــه نمازجمعه را 
می چرخانند، باید جاذبه داشته باشند. بحث های قبل 
از خطبه امام جمعه باید جاذبه داشته باشد. مسائل 
نمازجمعه به مســائل اجتماع ارتبــاط دارد، وقتی 
مردم گناه، فساد، تبعیض و تفاوت های غیرصحیح را 
ببینند، به همه چیز بدبین می شوند، نمازجمعه یکی 
از آنهاست. باید دست به دست هم دهیم، این قدر پای 

همدیگر را نگیریم، دست همدیگر را بگیریم.
بقایی: یک ریال از پول بیت المال را 

نخورده ایم
ایلنا نوشــت: دیــروز پنجمین جلســه دادگاه 
تجدیدنظر معاون اجرایی دولت دهم به پایان رسید 
و حمید بقایی در جلســه دیروز بخــش دیگری از 
دفاعیات خود را ارایه کرد. بــه گفته حمید بقایی، 
جلسه بعدی دادگاه امروز برگزار می شود. او در مورد 
مطالبی که در جلسه امروز به آن پرداخته شد، گفت: 
در جلســه دیروز موضوع خانه ایرانیان مطرح شد 
که ما دفاعیات خود را بیان داشــتیم. خانه ایرانیان 
مصوبه دولت بود که مــا آن را اجرا کردیم اما آنها به 
ما می گویند که ما جرم مرتکب شدیم. معاون رئیس 
دولت دهم افزود: کجای دنیا به این شکل است؟ فکر 
کنم فقط در بورکینافاسو چنین اتفاقاتی می افتد. 
مصوبه دولت اجرا شده است، سپس در دوره بعدی 
نهاد ریاســت جمهوری گزارش دروغ داده است و با 
این گزارش برای ما پرونده درست کردند. او تصریح 
کرد: دولت احمدی نژاد پاک ترین دولت ایران است، 
جیب های ما را بگردید. ما یک ریال از پول بیت المال 

را نخورده ایم.
بقایی با بیان این که تمام محل هایی که منتسب به 
او بوده، مورد بازرسی قرار گرفته است، گفت: بگذارند 
جاهایی که ما از این آقایان سراغ داریم، مورد تفتیش 
و بازرسی قرار بگیرد، آن وقت می بینید چه مواردی به 

دست می آید.

مدیر عامــل بانک رفــاه گفت: یکــی از اصلی ترین 
اولویت های دولت محترم، رونق تولید، خروج از رکود، 
فقرزدایی و اشتغال است و بانک رفاه هم راستا با اهداف 

دولت با تمام توان در خدمت تولید است.
به گزارش روابط عمومی بانک رفاه، دکتر محمد علی 
سهمانی در بازدید از شرکت لوله و ماشین سازی ایران 
با بیان این مطلب اظهار داشت: بانک رفاه تا پایان دیماه 
تســهیلات قابل توجهی برای رونق تولید به بنگاه های 
کوچک و متوســط پرداخت کرده اســت. ضمن اینکه 
عملکــرد بانک رفاه در طرح توســعه اشــتغال فراگیر 
بسیاردرخشــان است. وی با اشــاره به شعار سالجاری 
تحت عنــوان اقتصاد مقاومتی، تولید و اشــتغال افزود: 
نظام بانکــی و بانک رفاه با همه توان حامی اشــتغال و 
توسعه است و در مسیر تأمین سرمایه مورد نیاز بنگاه ها 

و واحدهای تولیدی از هیچ کوششی فروگذار نمی کند.

مدیر عامل؛ بانک رفاه با تمام توان 
در خدمت تولید است
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